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Z á p i s 
 

z 4. jednání finančního výboru Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
konaného dne 30. 4. 2009 od 9:00 hod.  

RegioCentrum Nový pivovar, Hradec Králové 
 

 
Přítomni: členové výboru (viz prezenční listina) 
 
Omluveni: Ing. Vladimír Záleský 
 
   
Program jednání: 
 

  1.  Zahájení, přivítání přítomných  
  2.  Dotační tituly pro rok 2009 s výhledem do roku 2010 financované z úvěru České 

spořitelny, návrh úvěrové smlouvy 
  3. 
  4.               
  5. 
  6. 
 

Čerpání rozpočtu Královéhradeckého kraje za 1. čtvrtletí roku 2009 
Účelové dotace pro odvětví regionálního rozvoje a kultury 
Různé 
Závěr 
 
 

 
Jednání v 09:00 hodin zahájil a řídil předseda finančního výboru Zastupitelstva 
Královéhradeckého kraje pan Luboš Hűbsch. Uvítal přítomné a upozornil na materiály, které 
byly všem členům výboru poslány e-mailem před zasedáním. 
 
 
 
K bodu l 
Zahájení, přivítání přítomných  

 
§ jednomyslně byl schválen program 4. jednání finančního výboru Zastupitelstva 

Královéhradeckého kraje  
§ jednomyslně byl schválen ověřovatelem zápisu pan Jan Bém 
§ výbor hlasoval o přítomnosti přizvaných hostů (Ing. Miloslava Nejedlého, vedoucího 

ekonomického odboru KÚ KHK; paní Kopřivové, pověřené vedením oddělení rozpočtu a 
financování KÚ KHK; Ing. Táborského, 1. náměstka hejtmana; paní Ing. Václavy 
Domšové, předsedkyně výboru pro kulturu a památkovou péči; PhDr. Pavla Mertlíka, vedoucího 
oddělení kultury KÚ KHK; pana Dohnálka, 3. náměstka hejtmana; pana Ing. Dernera, 2. 
náměstka hejtmana) 
 hlasování – 9 pro, 0 proti, 0 zdržel 

§ jednomyslně byl schválen zápis z 3. jednání finančního výboru 
§ další jednání výboru bude dne 21. 5. 2009 
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Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
 Hlasování: 
         Pro   9  
         Proti   0  
         Zdržel se  0 
 
USNESENÍ VF/4/18/2009 
Výbory Královéhradeckého kraje 
I. s c h v a l u j e  
  1) program 4. jednání finančního výboru Zastupitelstva Královéhradeckého 

kraje 
2) zápis z 3. jednání finančního výboru 

II.  v o l í  
  pana Jana Béma ověřovatelem zápisu  

 
 
 K bodu 2 
Dotační tituly pro rok 2009 s výhledem do roku 2010 financované z úvěru České spořitelny, 
návrh úvěrové smlouvy 
 

• Ing. Nejedlý, vedoucí ekonomického odboru Krajského úřadu Královéhradeckého kraje, 
mluvil o návrhu úvěrové smlouvy České spořitelny 

• návrh smlouvy + ostatní podklady byly poslány včas e-mailem všem členům finančního 
výboru 

• řekl, že pokud orgány kraje schválí úvěrovou smlouvu, úvěr se bude moci čerpat už 
v červnu 2009  

• dále hovořil pan Ing. Josef Táborský, 1. náměstek hejtmana, uvedl doplňující informace a 
odpovídal na dotazy z řad členů finančního výboru 
 
 

Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
 Hlasování: 
         Pro  11 
         Proti   0  
         Zdržel se  0 
 
 
USNESENÍ VF/4/19/2009 
Výbory Královéhradeckého kraje 
I.         D o p o r u č u j e  Z a s t u p i t e l s t v u  KHK   s ch v á l i t  
  návrh úvěrové smlouvy a přílohy bez připomínek 
 
 K bodu 3 
Čerpání rozpočtu Královéhradeckého kraje za 1. čtvrtletí roku 2009 
 

• Paní Kopřivová, pověřena vedením oddělení rozpočtu a financování KÚ KHK, hovořila o     
čerpání rozpočtu Královéhradeckého kraje za I. čtvrtletí roku 2009 

• podklady byly poslány e-mailem k včasnému seznámení 



 3

• Saldo příjmů a výdajů k 31. 3. 2009 činilo 279,7 mil. Kč. Na objemu salda se podílí 
nízké čerpání poskytnutých záloh na financování projektů u odvětví evropské integrace 
98,7 mil. Kč, u odvětví sociálních věcí 15,7 mil. Kč a dále pak nečerpání dotací u odvětví 
školství o 32,2 mil. Kč 
• V oblasti příjmů bylo ve skutečnosti v porovnání s alikvotním podílem časové části roku 
inkaso daní bez daně z příjmů právnických osob za kraj nižší o 0,7 mil. Kč, v porovnání se 
stejným obdobím loňského roku je toto inkaso nižší o 72,3 mil. Kč. 
• Příjmy z odvodů PO z investičních fondů jsou zatím pouze 3 %, což je v souladu s 
pokynem, podle kterého mají být tyto odvody prováděny vždy třetinou objemu po skončení 
každého čtvrtletí, odvod provedly organizace odvětví kultury. 
• Rozpočet byl v průběhu I. čtvrtletí 2009 posílen ze státního rozpočtu celkem o 1 178,6 
mil. Kč, a to zejména v odvětví školství o 1 165,6 mil. Kč, další objemově významná 
dotace, 10 mil. Kč, byla určena na akce průmyslové zóny Solnice-Kvasiny v oblasti 
dopravy. 
• Regionální rada regionu soudržnosti SV převedla jako vratku předfinancování akcí 
v oblasti dopravy celkem 173,3 mil. Kč, z tohoto objemu byla v souladu se smlouvou 
uzavřenou se SFDI provedena vratka půjčených prostředků v částce 159,3 mil. Kč (z 
celkového objemu půjčených prostředků 225,7 mil. Kč). 
• Nižší čerpání výdajů, po vyloučení výdajů z přijatých dotací, vykazuje většina odvětví, 
naopak u odvětví dopravy došlo k vyššímu čerpání proti alikvotní části roku za zimní údržbu 
komunikací vzhledem k letošním nepříznivým povětrnostním podmínkám, u odvětví 
zdravotnictví zejména převodem investiční dotace na výstavbu Centrální požární stanice a 
střediska ZZS v Hradci Králové v celoročním objemu dle uzavřené smlouvy a u odvětví 
sociálních věcí poskytnutím příspěvků a půjček příspěvkovým organizacím nad rámec 
časové části roku na řešení problémů s financováním sociálních služeb ze strany MPSV.  
• dále mluvila o daních v porovnání s roky předchozími a o DPH 
• Ing. Nejedlý vznesl obavu ze sestavování rozpočtu roku 2010 
• dále proběhla diskuze ohledně čerpání rozpočtu a o možných úsporách u jednotlivých 
odvětví 
 
 

Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
 Hlasování: 
         Pro  12 
         Proti   0  
         Zdržel se  0 
 
 
USNESENÍ VF/4/20/2009 
Výbory Královéhradeckého kraje 
I. B e r e  n a  v ě d o m í 

čerpání rozpočtu Královéhradeckého kraje za 1. čtvrtletí roku 2009 
 

K bodu 4 
Účelové dotace pro odvětví regionálního rozvoje a kultury 
 

• paní Ing. Václava Domšová, předsedkyně výboru pro kulturu a památkovou péči, uvedla   
     členy finančního výboru do dané problematiky 
• pan PhDr. Mertlík, vedoucí oddělení kultury KÚ KHK, doplnil další informace 
• podklady byly včas poslány členům výboru e-mailem 
• o účelovou dotaci požádaly tři subjekty: 
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- České doteky hudby (1 000 000 Kč) – koncert v Polsku ve Wroclawi dne 3. 6. 
2009 a dále na pořádání 54. ročníku Dvořákova festivalu 

- Police ČR (3 212 000 Kč) – nábytek  
- Krajská hospodářská komora (2 000 000 Kč) – úhrada mzdových nákladů, 

včetně odvodů sociálního a zdravotního pojištění, cestovní náklady, režijní a 
ostatní náklady nutné na realizaci aktivit 

• proběhla diskuze o požadovaných částkách žádostí o účelové dotace 
 
Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení: pan předseda dal hlasoval o schválení účelové 
dotace pro České doteky hudby ve výši 210 000 Kč  
 
 Hlasování: 
         Pro  12 
         Proti   0  
         Zdržel se  0 
 
Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení: pan předseda dal hlasovat o schválení účelové 
dotace pro Policii ČR ve výši 1 000 000 Kč 
 
 Hlasování: 
         Pro   9 
         Proti   3  
         Zdržel se  0 
 
Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení: pan předseda dal hlasovat o schválení účelové 
dotace pro Krajskou hospodářskou komoru ve výši 1 000 000 Kč, kde bude účtováno proti 
dodavatelským fakturám 
 
 Hlasování: 
         Pro  11 
         Proti   0  
         Zdržel se  1 
 
 
USNESENÍ VF/4/21/2009 
Výbory Královéhradeckého kraje 
I.       D o p o r u č u j e  Z a s t u p i t e l s t v u  KHK  s c h v á l i t 

   1) účelovou dotaci pro České doteky hudby ve výši 210 000 Kč 
   2) účelovou dotaci pro Policii ČR ve výši 1 000 000 Kč 
   3) účelovou dotaci pro Krajskou hospodářskou komoru ve výši 1 000 000 Kč,    
       kde bude účtováno proti dodavatelským fakturám 

 
K bodu 5 
Různé 

• pan PhDr. Mertlík, vedoucí oddělení kultury KÚ KHK, mluvil o žádosti Komitétu pro 
udržování památek z války roku 1866 o zajištění úvěru na projekt podpory cestovního 
ruchu 

• jedná se o zajištění bankovního úvěru od České spořitelny, a. s. ve výši 4,9 mil. Kč na 
projekt „Historické rekonstrukce – společný turistický produkt v česko-polském 
pohraničí“ 

• poskytnutá dotace činí 85 % z fondů EU, 5 % státní rozpočet a 10 % vlastní zdroje 
žadatele 
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• projekt spočívá v podpoře cestovního ruchu v KHK na bojištích z války roku 1866 
prostřednictvím pořádání kulturních a vzpomínkových akcích, zpracování databáze 
válečných hrobů a pomníků, publikační činnost, atd. 

• důvodem zajištění financování projektu prostřednictvím úvěru je skutečnost, že výše 
uvedený projekt je prvním projektem realizovaným v první výzvě a Ministerstvo pro      
místní rozvoj nebylo schopné v r. 2008 zajistit plánovaná průběžná vyúčtování. Protože 
jejich zdroje ve výši 1,8 mil. Kč jsou již na tento projekt vyčerpány a první plnění ze 
strany MMR ČR bude až ve 4. čtvrtletí 2009. 

• Ing. Nejedlý napsal k danému problému stanovisko, ve kterém se např. zmiňuje, že kraj 
má spoustu dalších žádostí o podporu, upozornil na to, že je to cizí subjekt a kraj má 
žádosti o podporu vlastních organizací…kraj nikdy neručil za závazky cizích subjektů a  
dále řekl, že v případě schválení nastane „boom“ v podobných žádostech 

• dále proběhla diskuze všech zúčastněných  
 
Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení: pan předseda dal hlasovat o doporučení 
Zastupitelstvu KHK schválit žádost Komitétu pro udržování památek z války roku 1866 o 
zajištění úvěru na projekt podpory cestovního ruchu 
 
 Hlasování: 
         Pro   2  
         Proti   2 
         Zdržel se  8 
 
 
Při hlasování nebyla pro ani proti nadpoloviční většina, a tudíž nebylo přijato usnesení. 
 
 
 
 
K bodu 6 
Závěr 
 

Předseda poděkoval členům finančního výboru za účast na jednání výboru a vzhledem 
k tomu, že byly vyčerpány všechny body programu v 11:00 hodin jednání ukončil.  

 
 
 
 

 
 
 
Zapsala:  Gabriela Bednářová, DiS. 
 
 
 

……………………………………….. 
předseda výboru – Luboš Hűbsch 

…………………………………………. 
ověřovatel zápisu – Jan Bém 


